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Ülésezett a MÁÉRT szórvány szakbizottsága 

Megtartotta idei első ülését múlt hét kedden Budapesten a MÁÉRT szórvány 

szakbizottsága. A tanácskozáson Répás Zsuzsanna nemzetpolitikáért felelős helyettes 

államtitkár beszámolt a csángó oktatási program körüli vitás kérdésekről, Kántor Zoltán a 

Nemzetpolitikai Kutatóintézet igazgatója pedig bemutatta a 2012 - A külhoni magyar 

óvodák éve program szakmai hátterét. Lélfai Koppány, a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. 

vezetője tájékoztatást adott az Alapkezelő által meghirdetett erdélyi meghívásos 

pályázatokról is. A meghívásos pályázati felhívások célja azon kiemelt nemzeti jelentőségű 

szervezetek, intézmények, illetve programok támogatása, amelyek különösen nagy 

hangsúlyt fektetnek az erdélyi magyarság önazonosságának megőrzésére. A BGA Zrt. 

erdélyi nemzeti jelentőségű programok keretében felsőoktatási háttérintézmények 

támogatására, szakmai és kulturális szervezetek támogatására, médiatámogatási program 

keretében kiadványok, folyóiratok, szaklapok megjelentetésére írt ki pályázatot. Felhívást 

tettek közzé színházak, bábszínházak, táncegyüttesek támogatására, szórványkollégiumok 

működtetésének és/vagy programjainak, illetve iskolabusz program támogatására. 

 

Marosvásárhely: nem lesz közös jelölt, várhatóan Frunda indul 

Vass Levente marosvásárhelyi RMDSZ-es polgármesterjelölt csütörtökön nyílt levélben 

tudatta: csak abban az esetben vállalja a megmérettetést, ha a magyar politikai szervezetek 

közösen támogatják indulását. Leszögezte, a vásárhelyi politikai megosztottság miatt nem 

remélheti, hogy valós esélyei lennének a helyhatósági választáson. Emlékeztetett arra, 

hogy korábban csak abban az esetben vállalta a polgármester-jelöltséget, ha a magyar 

pártok közösen támogatják. Úgy vélte ugyanakkor, hogy a marosvásárhelyi győzelemhez 

„kell a magyar egység”. A fiatal orvos feltételeit nem fogadta el az RMDSZ Területi Állandó 

Tanácsa, amely közölte: várhatóan Frunda Györgyöt indítja marosvásárhelyi 

polgármester-jelöltként a június 10-én tartandó önkormányzati választásokon. Az RMDSZ 

Maros megyei Területi Állandó Tanácsa hangsúlyozta: „szembe kell nézzünk azzal, hogy 

Marosvásárhelyen és Erdély-szerte a Magyar Polgári Párt és a közelmúltban bejegyzett 

Erdélyi Magyar Néppárt osztja meg a magyarságot”. Megemlítette, hogy az elmúlt 

hónapokban többször is tárgyalóasztalhoz ültek, az MPP azonban elutasította, hogy 

RMDSZ-tagot támogasson, az EMNP pedig csak abban az esetben lenne hajlandó részt 

venni a közös kampányban, ha a szavazólapokon is megjelenítenék a pártjelképét. 

Kelemen Atilla, az RMDSZ Maros megyei szervezetének elnöke az MTI-nek elmondta, 

azért tartják elfogadhatatlannak a választási koalíció megkötését, mert a törvény nem teszi 

lehetővé, hogy az csak a polgármester személyére vonatkozzék. Koalíció esetén az 

önkormányzati képviselőjelöltek listáját is közösen kellene összeállítaniuk a pártoknak, ezt 

pedig az RMDSZ nem tartja elfogadhatónak. Vass Leventét először az EMNP helyi 

szervezete javasolta jelöltnek, majd az RMDSZ bejelentette: a szövetség hivatalos 
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jelöltjének nevezte ki az orvos-politikust. Míg a két szervezet rendre eredménytelenül zárta 

tárgyalásait a jelölt közös támogatásáról, a Magyar Polgári Párt (MPP) bejelentette, 

Benedek Imrét, az RMDSZ-ből korábban kizárt orvost indítja a polgármesteri székért. 

 

Semjén a Hídról: „az asszimiláció lejtője, nem pedig a gátja” 

A magyar kormány és a Híd párt viszonyában a kabinet álláspontja nem változott és nem 

is fog változni - válaszolta a nemzetpolitikáért felelős miniszterelnök-helyettes Szabó 

Vilmos szocialista képviselő írásbeli kérdésére. Semjén Zsolt hangsúlyozta: a határokon 

kívül élő magyar nemzeti közösségek érdekeit a leghatékonyabban a magyar érdekek 

képviseletére alakult, magukat magyarként meghatározó pártok tudják képviselni. A Most-

Híd azonban a kezdetektől fogyva vegyes pártként definiálta önmagát, amint az is - fűzte 

hozzá a kereszténydemokrata politikus, aki kiemelte: ez „az asszimiláció lejtője, nem pedig 

gátja”. A miniszterelnök-helyettes rámutatott: a magyar állam „természetszerű küldetése”, 

hogy a magyar nemzet fennmaradjon, ez pedig akkor lehetséges, ha mindent megtesznek 

az asszimilációval szemben, a magyar identitás megőrzéséért, megerősítéséért. Ennek 

eszköze a magyar állampolgárság által a nemzet közjogi egyesítése és az etnikai alapú 

magyar szervezetek és pártok támogatása. Bugár Béla, a Most-Híd elnöke a Kitekintő 

hírportálnak adott interjújában a magyar nemzetpolitika irányítói és a pártja közti 

együttműködést firtató kérdésre elmondta, szerinte a magyar fél a felelős az 

együttműködés elmaradásáért. „A magyar fél úgy döntött, hogy úgy, mint más 

országokban, legyen az Kárpátalja, Vajdaság, vagy legyen az akár Erdély, mindenhol 

megosztja a magyarságot, így itt is úgy döntött, hogy a legjobb megoldás az, hogy az 

egyiket azt támogatom, a másikat meg ott ahol lehet, próbálom gyengíteni. Amennyiben 

ezen hajlandóak változtatni, természetesen semmi problémát nem látunk a lehetséges 

jövőbeli együttműködésre” – mondta Bugár Béla. 

A Most-Híd szlovák-magyar vegyes párt az egy hónappal ezelőtti szlovákiai parlamenti 

választáson 176 ezer szavazatot szerzett, közel 30 ezerrel kevesebbet mint 2010-ben. A párt 

ezt a jelentős visszaesést teljes egészében a magyarlakta déli járásokban szenvedte el. Ezzel 

szemben az északi járásokban nem veszített szavazókat, a két évvel ezelőtti választásokhoz 

hasonlóan most is közel 25 000 voksot kapott a szinte teljes egészében szlovákok által 

lakott területeken. 

 

Pásztor István a VMSZ államfő-jelöltje 

A Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) Pásztor Istvánt indítja a május 6-i szerbiai 

államfőválasztáson. A döntést maga a jelölt, a VMSZ elnöke jelentette be Szabadkán, ahol 

hangsúlyozta, hogy tisztában vannak azzal, hogy a VMSZ jelöltjének nincs esélye bejutni a 
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második körbe, de az erősebb tárgyalási pozíció szempontjából fontos a magyar elnökjelölt 

jó szereplése. „A második fordulóba meggyőződésünk szerint be fog jutni Boris Tadic, akit 

támogatni szeretnénk, de nem feltétel nélkül, hanem annak fejében, hogy saját és a 

jövendőbeli kormányának a politizálásába azokat a számunka fontos elemeket is beemeli, 

amelyekben mi különbözünk a többi párttól, főleg az országos pártoktól” - mondta Pásztor 

István. A VMSZ elnöke elmondta, hogy a vajdasági érdekek, főleg a vajdasági pénzek és az 

infrastruktúra vonatkozásában, továbbá a mezőgazdaság kérdések tekintetében, a 

körzethatárok ügyében szeretne a magyar párt feltételeket támasztani a Demokrata Párt 

köztársasági elnökjelöltjének, de ugyanakkor a nemzeti tanács, illetve az identitást 

megőrző ügyek problémáinak vonatkozásában is fontos feltételei lesznek a Vajdasági 

Magyar Szövetségnek. Pásztor István szavai szerint ezeknek a megállapodásoknak a 

fejében a VMSZ kész támogatni Tadicot a második fordulóban. 

 

V
a
jd
a
sá

g
 


